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Rím, Piata pôstna nedeľa 2020

Drahí priatelia!

Ešte sa nestalo v dejinách, aby sme spojili Pôstne
obdobie s karanténou a aby sme my kňazi slávili sväté
omše a obrady Veľkého týždňa i samotnej Veľkej Noci
za zatvorenými dverami chrámov a kostolov a vy, veriaci,
aby ste sa ich nemohli fyzicky zúčastniť, iba ak
prostredníctvom televíznych a rádiových prenosov.

Tento rok je všetko ináč, ako sme si naplánovali. Mal
som pricestovať z Ríma na Veľkú Noc domov a obrady
Veľkého týždňa sommal celebrovať s veriacimi
v Petrovciach nad Laborcom. Kvôli súčasným
epidemiologickým podmienkam zostávam v Ríme
a aspoň touto formou Vám posielam krátky pozdrav
a povzbudenie.

Naozaj, v tomto roku prežívame Kristov pôst aj my,
hoci iným spôsobom ako ho prežíval náš Pán. Prežívame
bolesť, pokánie, strach a tiež vzťah s Kristom. Je možné,
že v súčasnom ubitom svete viacerí objavia alebo
„oprášia“ modlitbu, veďnáš Pán na púšti počas štyridsať
dní sa modlil k svojmu Bohu. Zápasil s hladom,
s pokušeniami a najmä s tým, aby nestratil odvahu, ktorá
je vlastná ľuďom. Zo skúseností vieme, že každá negatívna
udalosť so sebou prináša niečo pozitívne, hoci nie vždy
viditeľným spôsobom.

Vo svete, v ktorom sa všetci
ponáhľajú a v ktorom
medziľudské vzťahy sa stali
nestálymi, veľmi často sa stráca
podstatné.

Teraz prišiel čas, aby sme sa
zastavili, aby sme uznali svoju
slabosť a krehkosť, našu
nemohúcnosť a hlavne pýchu,
ktorou sme si namýšľali,
že si môžeme dovoliť všetko.

Možno takto máme vnímať posolstvo tohtoročného
Pôstneho obdobia, ktoré prežívame na vlastnej koži.
Totiž, aby každý z nás na tohtoročnú Veľkú Noc mohol
úprimne povedať: „Ty, Pane, si moja spása, nemôžem sa
zachrániťsám. Potrebujem Ťa!“

Toto je pre nás štyridsať dní na púšti. Avšak aj cez púšť
prechádza úzka cesta, ktorá privádza k prameňu,

z ktorého môžeme načrieť vodu a občerstviť sa tak, aby
sme sa pripravili na znovuzrodenie telesné i duchovné,
aby sme sa pripravili na život, v ktorom budeme viac
uvažovať a menej sa naháňať.

Apoštol Pavol v Liste Rimanom píše, že „milujúcim Boha
sa všetko obráti na dobré.“Ono to nemusí byť stále dobré,
ale uisťuje nás, že ak vytrváme v láske k Bohu, celkom iste
sa na dobré obráti.

A tak Vám prajem a vyprosujem, aby ste si uchovali
kresťanskú vieru, nádej a lásku a zanechali starého
človeka i starý spôsob života, a aby ste vstali k novému
životu v sile milosti nášho Pána Ježiša Krista, ktorý slávne
zmŕtvychvstal a žije a kraľuje na veky vekov.

Duchovne zostávam s Vami spojený počas slávení
veľkonočných tajomstiev a všetkých Vás žehnám.

Váš páter Konštanc Miroslav Adam,
dominikán.

VEĽKONOČNÝPOZDRAVZ RÍMA

„MILUJÚCIM

BOHASA

VŠETKO

OBRÁTI NA

DOBRÉ.“
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Milovaní bratia, sestry!

Prejaviť lásku bolo svojím spôsobom niečo netradičné
nielen v čase Ježiša Krista, ale aj v dnešnej dobe. Ak by sa
skutok umývania nôh týkal len Ježišových učeníkov, tak
by sme si ho nemuseli pripomínať. No tento skutok
poukazuje na Ježišovu lásku nielen voči učeníkom, ale
voči každému z nás a chce nám túto lásku preukázať.

Ježiš tu potvrdzuje slovami: „A pretože miloval svojich,
čo boli na svete, miloval ich do krajnosti.“ (Jn 13, 1)

Kristus nám všetkým chce ukázať a povedať: Teba Boh
veľmi miluje, Teba ja veľmi milujem… Každý by sme si pre
seba mali povedať: To mňa Ježiš tak veľmi miluje, aj mne
chce umyť nohy? Ježiš dobre vedel, že často zabúdame
a nechápeme jeho zvesť. Pýtal sa učeníkov: „Chápete, čo
som vám urobil?“ (Jn, 13, 12) Aj na nás sa obracia
s otázkou: „Viete, čo som vám učinil?“Pravdepodobne si
vôbec nevieme uvedomiť, čo to pre náš život znamená, že
sme milovaní absolútnou láskou. Boh nás miluje svojou
láskou – toto je jedna stránka posolstva. V Ježišovom čine
– umývaní nôh – je obsiahnutá aj druhá stránka. Hovorí,
že tento čin urobil ako príklad, ktorýmajú nasledovať
jeho učeníci a ktorýmáme nasledovať aj my. „Dal som
vám príklad, aby ste aj vy robili podobne.“Podľa týchto slov
vidieť, že to urobil s určitým zámerom. Chcel, aby si jeho
nasledovníci navzájom slúžili –milovali čistou láskou.

Často zabúdame nielen na to, že nás Boh miluje, ale aj na
to, že ako kresťan – Kristov nasledovník –mám
uskutočňovať túto lásku. Moje konanie a postoje majú byť
určované láskou.

Doba v ktorej žijeme a nie len v súvislosti s korona
vírusom nás vedie k zamysleniu či to vôbec robím
vo svojom živote. Veďako ľudia teraz nemáme k sebe
bližšie, necítiť to, že sa máme celkom dobre, že sme stále
zdraví. Média nám ukazujú ako sa máme správať? Politici
nás musia pobádať k ľudskosti, k tomu aby sme konali
skutky lásky? A ako povedal sv. otec František pri svojom
mimoriadnom požehnaní Urbi et Orbi: „Víťazné zbrane sú
modlitba a tichá služba.“

A práve Ježišova tichá služba pri nohách svojich
učeníkov nám dáva odpoveďna tú otázku: Čo robiť?

Začaťod seba cez modlitbu s naším Bohom a potom tento
rozhovor pretaviťdo konkrétnej služby voči tým, ktorí
potrebujú našu pomoc.

Veľký, alebo zelený štvrtok je začiatok pripomienky
veľkého vykupiteľského diela. Nech však neostane len
spomienkou na Kristovu obetu, ale nech je v prvom rade

výzvou v týchto časoch
nasledovaťKrista, aby tí, ktorí
neveria, alebo pochybujú
mohli s údivom povedať: „Hľa
ako samilujú,“ lebo Láska je
testament, ktorý zanechal
Ježiš pre nás. Predovšetkým
v spoločnosti, Cirkvi, farskom
spoločenstve, v rodinách –má
byť takáto láska hlavným
pravidlom života. Má to byť
hlavné pravidlo a hlavný

štatút Cirkvi – farnosti. Lebo takáto láska má byť, podľa
Ježišových slov, hlavným poznávacím znakom cirkvi.

Veľký štvrtok je deň, keďsi pripomíname Ježišov
testament, ktorý nám zanechal. Lebo ten by sa mal
staťpre nás živým odkazom pre dnešný svet a dnešnú
situáciu.

Duchovný otec Radoslav Záhorský,
gréckokatolícky farár v Nacinej Vsi

PRÍHOVOR NA ZELENÝ ŠTVRTOK

LÁSKA JE TESTAMENT, KTORÝ ZANECHAL JEŽIŠ PRE NÁS

„VÍŤAZNÉ

ZBRANE SÚ

MODLITBA

ATICHÁ

SLUŽBA.“



Spisovateľka Gertrud von Le Fort vo svojej knihe „Pilátova
žena“ spomína Piláta, ktorý odsúdil nevinného Pána Ježiša
na smrťkríža. Pilát svoju starobu prežíval vRíme. Bol
veľkýmnepriateľomkresťanov. Nenávidel ich,
prenasledoval a dával ich chytať, zatváraťamučiť. Pre jednu
skupinu kresťanovurčil smrťv aréne, kde na nich pustili
vyhladované šelmya tie ich trhali svojimi zubami.
Na strašné divadlo sa prišli pozeraťnielen Rimania, ale aj
sám Pilát. Naraz zbadal, že medzimučenými kresťanmi je aj
jeho manželka Claudia Procula. Bolo mu z toho veľmi zle.
Nevedel, že aj ona bola chytená a zatvorená. Bolo príliš
neskoro niečo podniknúť, veďjej telo bolo dravcami úplne
roztrhané. Odišiel domov. Bol z toho zúfalý a chcel spáchať
samovraždu. Vtedypristúpila knemuClaudiina slúžka a
povedalamu: „Ponský Pilát, tvojamanželkaClaudia zomrela
presne takako Kristus, skrze teba, ale aj za teba!“

Tieto slová slúžky, ak ide o Pána Ježiša, platia plným
právomnielen Pilátovi, ale všetkýmnám, lebo On zomrel
nielen skrze nás, ale aj za nás. Na smrťkríža ho odsúdil nie
Pilát, ale my svojimi hriechmi. Kebynebolo našich hriechov,
nebolo by ani Kristovej smrti na kríži. VeďOn sa dal práve
preto ukrižovať, abydal výkupné za naše hriechy, a taknás
zmieril s našímNebeskýmOtcom, ktorého sme svojimi
hriechmi urazili. Ježiš skutočne zomrel skrze nás. Naše
hriechyboli príčinou jeho smrti, ale On zomrel aj za nás,
abynámnaše hriechymohli byťodpustené.

Stojíme tu pred nepochopiteľným tajomstvomBožej lásky
knám, hriešnikom, ktorá vrcholí na kríži. NebeskýOtec
trestá svojho nevinného Jednorodeného Syna na kríži, aby
nemusel trestaťnás, vinných hriešnikov. Nič neodpustil
Svojmu Synovi, abymohol všetko odpustiťnám. Myvšetci
sme zhrešili a hrozila námnie časná ale večná smrť. Lenže
nebeskýOtec sa nad nami zmiloval a poslal nám Svojho
Syna, abynás zachránil, vykúpil z večného nešťastia, ktoré
sme si zaslúžili svojimi hriechmi. Preto Pán Ježiš mohol
povedaťNikodémovi: „VeďBoh takmiloval svet, že dal Svojho

Jednorodeného Syna, aby nezahynul nik, kto v neho verí, ale
abymal večný život. Lebo Boh neposlal Synana svet, aby svet
odsúdil, ale aby sa skrze neho svet spasil. Kto vNeho verí, nie
je súdený. Ale kto neverí, užje odsúdený, pretože neuveril
vmeno Jednorodeného Božieho Syna.“ (Jn 3,16-18)
Nepochopiteľná je Božia láska knám, hriešnikom,
ktorá nevie nikým opovrhnúť.

Kríž je pomníkomBožej láskyknám. Ukrižovanýmá
pribité ruky i nohy, je úplne znemožnený, ale jeho milujúce
srdce je otvorené, abyvňomnašiel každý zmilovanie
a odpustenie svojich hriechov, aj ten najväčší hriešnik.
Vnašom obrade obraz ukrižovaného amŕtveho Ježiša
maľujeme na plátno –plaščenicu –a pri veľkopiatočnej
večierni ju ukladáme do Božieho hrobu. Veriaci si uctia
Kristove rany, ktoré pretrpel z láskyknáma bozkávajú ich.
Ak sme aspoň trochu úprimní, musíme si so slzami v očiach
a s veľkou vďačnosťou a ľútosťou v srdci priznať: „On skrze
mňa zomrel, ale aj zamňa!“Áno, to Pán Ježiš iba pre nás,
z láskyknám, za naše hriechy toľko vytrpel. VeďOn bol
úplne nevinný.

AniHerodes, ten nemravník, nenašiel na Pánu Ježišovi
žiadnu vinu, preto ho poslal späťkPilátovi. Pilátova

manželka upozorňovala Piláta,
abynič nemal s týmto
spravodlivým, lebo mnoho
vnoci pre Neho vytrpela. Ale
sámPilát nenašiel na ňom
žiadnu vinu a nechcelmaťvinu
na preliatí jeho nevinnej krvi,
na krvi spravodlivého, preto si
umyl svoje ruky. Jeho nevinu
priznal aj lakomec Judáš, keď
zahodil tých tridsať
strieborných so slovami:
„Zradil somnevinnú krv!”

NevinnosťKristovu zbadal aj lotor, ktorýbol ukrižovaný
po jeho pravici a napomínal svojho kolegu: „My trpíme
spravodlivo za svoje skutky, ale On je nevinný.”Ba evanjelista
námnapísal: „Keďstotníka tí, čo strážili Ježiša, videli
zemetrasenie a všetko, čo sadeje, veľmi sa naľakali a hovorili:
„On bol naozaj BožíSyn.“ (Mt 27,54)

Vdnešnej ťažkej dobe človekpočuje, pýta sa alebo číta, že
sa treba zomknúť. Len si dajme otázku –okolo koho, či okolo
čoho samáme zomknúť? Vždy je dôležitý ten, okolo koho sa
vieme s dôverou zomknúť tak, ako keďdietkyv strachu sa
zomknú okolo svojej mamky, či ocka. Dnes samôžeme spolu
s Máriou zomknúť, postaviť sa podKristovkríž a prosiť za
seba za svojich blízkych, za všetkých ľudí chorých, trpiacich,
opustených.

Takako to urobil Ježiš Kristus na dreve kríža, prosil Boha
za nás, „zomrel nielen skrze nás, ale aj za nás.“

PannaMária, BožiaMatka, aleaj naša nebeská
Matka, ktorá si bola svedkom lásky tvojho Syna knám,
vypros nám i všetkýmnašimdrahýmmilosť, aby smev
Jeho láskuuverili, prijali ju a dali sa jej zachrániť. Nech
jeho krv prenikoho z nás nebola vyliata nadarmo.

Duchovnýotec JozefLukáč,
gréckokatolícky farár vTopoľanoch
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PRÍHOVOR NA VEĽKÝ PIATOK

KRISTUS ZOMREL SKRZE NÁS, ALE AJ ZANÁS

„ON SKRZE

MŇA

ZOMREL,

ALE AJ

ZAMŇA!“
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Drahí bratia a sestry!

Sú dni, keď sa nám zdá, že je všetko stratené. Potom
však príde deň, keď sa to zlomí a do nášho života vstúpi
nová nádej. Veľký piatok bol deň beznádeje
pre apoštolov, učeníkov a nasledovateľov Ježiša Krista.
Majstrova potupná smrť na kríži priniesla do ich srdca
tmu. Ale tak ako noc netrvá večne a je nahradená
ranným úsvitom, rovnako tma Veľkého piatku bola
skoro nahradená svetlom Veľkonočného nedeľného
rána.

Prázdny hrob a najmä zjavenie sa Zmŕtvychvstalého
Ježiša konkrétnym ľuďom, stávajú sa svetlom, nielen
pre súčasníkov Ježiša Krista, ale aj pre všetkých
kresťanov počas existencie Cirkvi. Veľkonočná svieca
nám to neustále sprítomňuje.

Svetlom sa stávajú aj slová Zmŕtvychvstalého Pána,
ktorý ustráchaným ženám hovorí: „Nebojte sa.“
V dnešnej dobe všetci potrebujeme počuť tieto Pánove
slová, lebo aj naše duše sú ustráchané. Naháňa nám
strach niečo, čo nevidíme – ochorenie – COVID-19.
Každý deň cez médiá sledujeme ako pribúda počet
infikovaných aj zomrelých. Spočiatku sme si hovorili,
že vírus je od nás ďaleko – a dnes už je medzi nami.
Bojíme sa o seba a o svojich blízkych. V duchu sa
pýtame: „Nehrozí aj nám, čo vidíme v Taliansku alebo
Španielsku?“

V tomto čase som počul
vyjadrenie jednej veriacej
ženy pracujúcej na infekčnom
oddelení. Jej slová zneli takto:
„Nemám strach, mám vieru.“
Áno, v týchto dňoch viera
odstraňuje strach a prináša
do duše pokoj. Viera v Ježiša
Krista, ktorý nám hovorí:
„Pokoj vám a nebojte sa.“

Ponúkam svedectvo jedného lekára z Lombardie, ktoré
som prevzal z blogu kňaza Petra Kuchára: „Ani
v najstrašnejších nočných morách by som si nevedel
predstaviťto, čo vidíme a žijeme v našej nemocnici
za posledné tri týždne. Najprv prichádzali desiatky,
potom stovky nakazených. . . Teraz už nie sme lekári, ale tí,
ktorí rozhodujú kto prežije a kto nie. . . ! Sme nútení
rozhodovaťkomu dáme šancu v nemocnici a koho
pošleme zomrieťdomov.. .! A to napriek tomu, že všetky tie
osoby platili odvody a zdravotné poistenie celý život. . .
Musím sa vám priznať, že ešte pred dvoma týždňami

som bol spolu s mojimi kolegami ateistom. Vždy som sa
smial z rodičov, ktorí chodili do kostola. Pred pár dňami
sem prišiel jeden kňaz, ktorý mal 75 rokov. Bol to veľmi
dobrý človek, ktorý napriek vážnym dýchacím problémom
čítal z Biblie zomierajúcim, držiac ich pritom za ruku.. .
My lekári sme unavení, vyčerpanía musíme pripustiť, že

ako ľudské bytosti sme urobili, čo sme mohli, dosiahli sme

však svoje hranice a niekoľko našich kolegov zomrelo. Zdá
sa, že sa už nedá viac urobiť. Napriek tomu ľudia, ktorí
sem prichádzajú, stále viac zomierajú. . . Uvedomili sme si,
že kde končia ľudskémožnosti, tam môže pomôcťlen Boh.
Začali sme Ho prosiťo pomoc. . . Nemôžeme tomu uveriť,
že my zaťatíateisti sme teraz tí, ktoríhľadajú POKOJ
prosiac HO, aby nám pomohol a aby sme ešte boli schopní
ošetrovaťchorých.
Kňaz odišiel pred pár dňami do večnosti a ak to bude

takto pokračovať, čoskoro tam budeme aj my.. . Týždeň
som nebol doma a nepamätám, kedy som jedol. . . Napriek
tomu si uvedomujem svoju ničotnosťna tejto zemi a
chcem aj svoj posledný výdych darovaťpre pomoc iným.
Musím povedať, že som šťastný, že som sa vrátil k Bohu
a to napriek tomu, že som obkolesený bolesťou
a smrťou.. .“ Toľko svedectvo lekára, ktoré obletelo
posledné dni Taliansko.

Ježiš Kristus cez láskavú službu ľudstvu a cez utrpenie
doputoval k slávnemu Zmŕtvychvstaniu. Neveriaci
talianski lekári vo vyčerpávajúcej pomoci iným
a pri pohľade na utrpenie a bolesť blížnych našli Boha
a pravý pokoj.

Drahíbratia a sestry, nech posolstvo Veľkej noci,
ktoré je víťazstvom Boha, života, dobra, obety
a lásky, vyženie z našich sŕdc strach a beznádej
a prinesie do našich dušíBožípokoj a pravý zmysel
života.

Požehnanú Veľkú noc praje
duchovný otec Emil Onderko

PRÍHOVOR NA VEĽKONOČNÚ VIGÍLIU

NEMÁMSTRACH, MÁMVIERU

„POKOJ

VÁM

ANEBOJTE

SA.“



Udeľuje sa darmimoriadnych odpustkov
pre veriacich postihnutých chorobou Covid-19, bežne
nazývanou koronavírus, ako aj zdravotníckym
pracovníkom, rodinným príslušníkom a všetkým tým,
ktorísa akýmkoľvekspôsobom, ajmodlitbou, o týchto
starajú.

„Vnádeji sa radujte, v súženíbuďte trpezliví, v modlitbe
vytrvalí“ (Rim 12, 12). Slová, ktoré napísal sv. Pavol Cirkvi
v Korinte zaznievajú celými dejinami Cirkvi a usmerňuje
zmýšľanie veriacich, ktorí čelia utrpeniu, chorobe
a nešťastiu.
Prítomná chvíľa, v ktorej sa teraz nachádza celé ľudstvo,

ohrozované neviditeľnou a zákernou chorobou, ktorá už
pred nejakou doboumocne zasiahla do života všetkých
a stala sa jeho súčasťou, deň za dňom vzbudzuje úzkostné
strachy, nové neistoty a predovšetkým rozširuje fyzické
i morálne utrpenie.
Cirkev, podľa príkladu svojho božského Učiteľa, mala

vždy na srdci pomoc chorým. Ako uviedol Ján Pavol II.
zmysel ľudského utrpenia je dvojaký: „Je nadprirodzený,
lebo je zakotvený v božskom tajomstve vykúpenia sveta;
súčasne je aj hlboko ľudský, lebo človek v ňom nachádza
seba samého, svoju ľudskosť, svoju dôstojnosť, svoje
poslanie.“ (apošt. list Salvifici doloris, 31).
V ostatné dni aj pápež František ukázal svoju otcovskú

blízkosť a znovu zopakoval svoju výzvu neprestajne sa
modliť za chorých na koronavírus.
Aby všetci tí, čo trpia v dôsledku Covid-19, práve

v tajomstve tohto utrpenia mohli objaviť „Kristovo
vykupiteľské utrpenie“ (tamtiež 30), Apoštolská
penitenciária, ex auctoritate Summi Pontifics,
dôverujúc v slová Krista Pána a v duchu viery
zvažujúc aktuálne prebiehajúcu epidémiu a jej
prežívanie z pohľadu osobného obrátenia, udeľuje
dar odpustkov v zmysle nasledujúceho nariadenia:

Udeľujú sa úplné odpustky veriacim postihnutým
koronavírusom, z nariadenia zdravotníckej autority
daným do režimu karantény v nemocniciach alebo
vo vlastných bytoch, ak sa zrieknu pripútania
k akémukoľvek hriechu a duchovne pripoja
prostredníctvom komunikačných prostriedkov k sláveniu
svätej omše, modlitbe svätého ruženca, k nábožnému
sláveniu krížovej cesty alebo iným formám pobožností,
alebo keďsa pomodlia aspoň Verím v Boha, Otče náš
a pobožne budú vzývať Preblahoslavenú PannuMáriu,
obetujúc túto skúšku v duchu viery v Boha a lásky
k blížnym, s úmyslom splniť náležité podmienky
(sviatostnú spoveď, sväté prijímanie a modlitbu na úmysel

Svätého Otca) hneď, ako to bude možné.
Zdravotnícki pracovníci, rodinní príslušníci a tí, čo

nasledujú príklad Milosrdného Samaritána, keďsa
vystavujú riziku nákazy, pomáhajú chorým na
koronavírus podľa slov božského Vykupiteľa: „Nik nemá
väčšiu lásku ako ten, kto položíživot za svojich priateľov“
(Jn 15, 13), získavajú tento dar úplných odpustkov
za rovnakých podmienok.
Apoštolská penitenciária okrem toho ochotne udeľuje

možnosť úplných odpustkov pri príležitosti aktuálnej
svetovej epidémie aj tým veriacim, ktorí obetujú návštevu
Najsvätejšej Sviatosti, eucharistickú adoráciu alebo aspoň
polhodinové čítanie Svätého písma či modlitbu svätého
ruženca, alebo vykonanie krížovej cesty, alebo modlitbu
Korunky Božieho milosrdenstva za to, aby od Boha
vyprosili skončenie epidémie, ako aj úľavu pre tých, čo sú
ňou postihnutí a večnú spásu pre tých, ktorých si Pán
povolal k sebe.

Cirkev sa modlí za tých, ktorí nemajú možnosť prijať
sviatosť pomazania chorých a viatikum, zverujúc
Božiemumilosrdenstvu všetkých a každého jednotlivo
na základe spoločenstva svätých a udeľuje veriacim
v hodine smrti úplné odpustky, ak sú náležite
disponovaní a pravidelne počas života sa modlili nejakú
modlitbu (v tomto prípade Cirkev nahrádza zvyčajné tri
požadované podmienky). Pre dosiahnutie týchto
odpustkov sa odporúča použiť kríž s ukrižovaným
Kristom alebo [jednoduchý] kríž (porov. Enchiridion
indulgentiarum, 12).

Preblahoslavená PannaMária, BožiaMatka
aMatka Cirkvi, Uzdravenie chorých a Pomocnica
kresťanov, naša Orodovníčka, nech pomáha
trpiacemu ľudstvu, odvráti od nás zlo tejto pandémie
a vyprosínám všetky potrebnédobrá pre našu spásu
a posvätenie.

Tento dekrét platí bez ohľadu na akékoľvek iné odlišné
nariadenie.

Dané v Ríme v sídle Apoštolskej penitenciárie
19. marca 2020

Mauro Card. Piacenza
hlavný penitenciár

KrzysztofNykiel
regent
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NÓTAAPOŠTOLSKEJ PENITENCIÁRIE OHĽADOM SVIATOSTI

ZMERENIAVAKTUÁLNEJ SITUÁCII PANDÉMIE

«Ja som s vami po všetky dni» (Mt 28,20)

Vážnosťaktuálnych okolnostísi žiada úvahu
nad urgenciou a centralitou sviatosti zmierenia,
spoločne s niektorými nevyhnutnými upresneniami
takpre laických veriacich, ako aj pre služobníkov
povolaných sviatosťvysluhovať.

Aj v čase šírenia Covid-19 je sviatosť zmierenia
vysluhovaná podľa normy univerzálneho kánonického
práva a podľa toho, čo je ustanovené vOrdo Paenitentiae.
Individuálna svätá spoveďpredstavuje riadny spôsob

slávenia tejto sviatosti (por. kán. 960 CIC), zatiaľ čo
rozhrešenie viacerým kajúcnikom súčasne, bez
predchádzajúcej individuálnej spovede, sa nemôže
udeľovať v inom prípade, než vtedy, keďhrozí blízke
nebezpečenstvo smrti, niet dosť času na vypočutie spovedí
jednotlivých penitentov (por. kán 961 § 1 CIC) alebo
v prípade inej vážnej nevyhnutnosti (por. kán 961, § 1,2
CIC), ktorej posúdenie prináleží diecéznemu biskupovi,
berúc do úvahy kritériá dohodnuté s ostatnými členmi
biskupskej konferencie (por. kán 455, § 2 CIC); bez zmeny
zostáva pre platné rozhrešenie nevyhnutnosť votum
sacramenti zo strany jednotlivého penitenta, teda
predsavzatia vyspovedať sa v patričnom čase
z jednotlivých ťažkých hriechov, ktoré v danom okamihu
nebolo možné vyznať (por. kán. 962, § 1 CIC).

Táto Apoštolská Penitenciária sa domnieva, že –
predovšetkým namiestach najviac zasiahnutých
pandemickou nákazou, a aždovtedy, kým tento jav
neustúpi – ide o prípady vážnej potreby, o ktorých hovorí
vyššie spomenutý kánon 961 , § 2 CIC.

Každá ďalšia špecifikácia je zverená právom diecéznym
biskupom, berúc vždy do úvahy najvyššie dobro spásy
duší (por. kán. 1752 CIC).
Ak by sa vyskytla náhla potreba udeliť sviatostné

rozhrešenie viacerým veriacim spoločne, kňaz musí dať
dopredu vedieť, nakoľko je to možné, diecéznemu
biskupovi – a ak by nemohol, musí ho informovať čo
najskôr (por. Ordo Paenitentiae, č. 32).
V súčasnej pandemickej krízovej situácii prináleží

diecéznemu biskupovi, aby indikoval kňazom a
penitentom obozretné upozornenia, ktoré treba dodržať
pri individuálnom slávení sviatostného zmierenia – ako
jeho slávenie na vzdušnommieste mimo spovedelnice,
ustanovenie vhodnej vzdialenosti, používanie
ochranných rúšok – zatiaľ čo bez zmeny zostáva
absolútna pozornosť voči zachovaniu spovedného
tajomstva a voči potrebnej diskrétnosti.

Okrem toho, prináleží vždy diecéznemu biskupovi určiť
na území svojej cirkevnej oblasti – a pomerne k úrovni
pandemickej nákazy – prípady vážnej potreby, pri
ktorých je dovolené udeliť spoločné rozhrešenie:
napríklad pri vchode do nemocničných oddelení, kde sa
nachádzajú hospitalizovaní veriaci, ktorí sa nakazili, a sú
v nebezpečenstve smrti, využijúc vmedziach toho, čo je
možné, a s náležitou obozretnosťou prostriedky
zosilnenia hlasu, aby rozhrešenie bolo počuť.
Tam kde je to nevyhnutné a so súhlasom

zdravotníckych úradov nech sa vyhodnotí potreba
a vhodnosť ustanovenia skupín „mimoriadnych
nemocničných kaplánov“, aj na dobrovoľníckej báze
a s rešpektovaním noriem ochrany pred nákazou,
aby bolo možné garantovať potrebnú duchovnú službu
chorým a zomierajúcim.
Tam, kde by sa jednotliví veriaci nachádzali v bolestnej

nemožnosti prijať sviatostnú pomoc, nech sa pripomenie,
že dokonalá ľútosť, vychádzajúca z lásky k Bohu,
milovanému nadovšetko, vyjadrená v úprimnej prosbe
o odpustenie (takej, akú je v danom okamihu penitent
schopný vyjadriť) a ktorú doprevádza votum confessionis,
teda dôrazné rozhodnutie pristúpiť k sviatostnej spovedi,
keď to bude možné, dosahuje odpustenie hriechov,
a to aj smrteľných (por. KKC, č. 1452).
Práve v tomto čase Cirkev intenzívne zažíva

spoločenstvo svätých, pozdvihuje k ukrižovanému
a vzkriesenému Pánovi obety a modlitby, najmä obetu
svätej omše, denne slávenej kňazmi,
aj keďbez prítomnosti ľudu.
Ako dobrá matka, Cirkev úpenlivo prosí Pána, aby bolo

ľudstvo oslobodené od tejto pohromy, žiadajúc
orodovanie Blahoslavenej PannyMárie, Matky
milosrdenstva a Uzdravenia nemocných, i jej ženícha,
svätého Jozefa, pod ktorého záštitou Cirkev vždy kráča
vo svete.
Nech námnajsvätejšia PannaMária a svätý Jozef

vyprosia hojnémilosti zmierenia a spásy, v pozornom
počúvaníSlova nášho Pána, ktorý opakuje celému
ľudstvu: «Prestaňte už a uznajte, že ja som Boh» (Žalm
46,11), «Ja som s vami po všetky dni» (Mt 28,20).

Dané v Ríme, v sídle Apoštolskej Penitenciárie
19. marca 2020,

na sviatok svätého Jozefa,
ženícha Blahoslavenej PannyMárie,

patróna univerzálnej Cirkvi

Mauro kardinál Piacenza
hlavný penitenciár
KrzystofNykiel,

regent



Konferencia biskupov Slovenska rozhodla
o predĺženíneverejného slávenia bohoslužieb
(bez účasti ľudu) až do odvolania.

Hromadnévysluhovanie sviatosti zmierenia pred
Veľkou nocou ani pred Prvým piatkom v mesiaci nebude.
Vysluhovanie sviatosti zmierenia sa obmedzuje iba
na nevyhnutnéprípady. Ak niekto cíti potrebu
vyspovedaťsa, nech si stretnutie s kňazom dohodne
cez telefón alebo e-mailom.

Každý deň večer o 20:00 sa môžememodliťposvätný
ruženec za čo najrýchlejšie zastavenie šírenia
nákazy, za vyliečenie chorých a za Božiu pomoc pre
lekárov i zdravotnícky personál. Pridajme knemu
aj modlitbu kPanneMárii Obišovskej.

Priame prenosy svätých omšímôžeme sledovať v televízii
LUXa počúvaťv rádiu LUMEN.
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ÚMYSLYAPOŠTOLÁTUMODLITBY NA APRÍL

Všeobecný: Za všetkých, ktorí trpia rozličnými
závislosťami, aby dostali účinnú pomoc a nezostali
osamotení.
Úmysel KBS: Aby Cirkev pravdivým ohlasovaním
evanjelia zdôvodňovala novým generáciám zmysel
života a nádeje.

NEVEREJNÉ SLÁVENIE VEĽKONOČNÉHO TROJDNIA
V NAŠEJ FARNOSTI:

ZELENÝŠTVRTOKPÁNOVEJVEČERE – 9. apríl 2020
18:00 –Nacina Ves

VEĽKÝPIATOK–SLÁVENIEUTRPENIA A SMRTIPÁNA
– 10. apríl 2020
15:00 –Nacina Ves,
Od 17:00 do 19:00 bude otvorený kostol k individuálnej
a tichej modlitbe. Vstup do kostola povolený len s rúškom
a v rukaviciach, naraz maximálne desaťľudívzdialených
od seba aspoň 2 metre.

BIELA SOBOTA – 11 . apríl 2020
od 13:00 do 16:00 bude otvorený kostol k individuálnej
a tichej modlitbe. Vstup do kostola povolený len s rúškom
a v rukaviciach, naraz maximálne desaťľudívzdialených
od seba aspoň 2 metre.
Veľkonočná vigília Pánovho zmŕtvychvstania:
19:30 –Nacina Ves

VEĽKONOČNÁNEDEĽAPÁNOVHOZMŔTVYCHVSTANIA
– 12. apríl 2020
9:00 –Nacina Ves
od 13:00 do 16:00 bude otvorený kostol k individuálnej
a tichej modlitbe. Vstup do kostola povolený len s rúškom
a v rukaviciach, naraz maximálne desaťľudívzdialených
od seba aspoň 2 metre.

Veľkonočný pondelok – 13. apríla 2020
9:00 –Nacina Ves

SVIATOSŤ BIRMOVANIA (POVINNÁ NÁUKA PRE BIRMOVANCOV)

Na Turice zostúpil na apoštolov Duch Svätý, aby posilnil
a upevnil ich vieru a oni mohli nebojácne svedčiť
o Kristovi vo svete.
Samotní apoštoli modlili sa nad pokrstenými, vkladali

na nich ruky, aby dostali Ducha Svätého.
Tu v týchto udalostiach sú korene sviatosti birmovania.

Účinky sviatosti birmovania
1. Dáva Ducha Svätého a jeho dary.
2. Posilňuje a upevňuje našu vieru v Krista.
3. Zdokonaľuje naše spojenie s Cirkvou.
4. Pomáha nám vydávať svedectvo o kresťanskej viere
vo svete.

5. Vtláča do duše nezmazateľný duchovný znak.

Dary Ducha Svätého sú dar múdrosti, rozumu, rady,
sily, poznania, nábožnosti a bázne voči Bohu.

Vo východných cirkvách sa birmovanie udeľuje

bezprostredne po krste. Nazýva sa krizmácia alebo
myron, sviatosť udeľuje biskup alebo kňaz, ktorý krstí.
V latinskej cirkvi sa sviatosť udeľuje po dosiahnutí veku

používania rozumu. Má názov confirmatio a jej slávenie
sa vyhradzuje biskupovi.

Prijímatelia sviatosti
Prijať sviatosťmôže ten, kto dosiahol vek používania

rozumu, vyzná vieru, je v stave milosti, má úmysel prijať
sviatosť a je pripravený vziať na seba úlohu učeníka Ježiša
Krista vo svete.

Obrad birmovania
Podstatným obradom birmovania je vkladanie rúk

vysluhovateľa na prijímateľa a pomazanie svätou krizmou
na čele so slovami: „Prijmi znak daru Ducha Svätého.“
Birmovanec odpovedá: „Amen.“ Vo východných cirkvách
sa hovorí formula „Pečať daru Ducha Svätého“
a pomazanie je na deviatich miestach.




